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În perioada 7-11 mai, va avea loc în zona
Mării Negre unul dintre cele mai mari exerciţii
multinaţionale, Sea Shield 2019, care va fi
coordonat anul acesta de către România, a
informat secretarul general al NATO, Jens
Stoltenberg, în raportul său anual.

Scopul exerciţiului multinaţional Sea
Shield 2019 este acela de a promova
interoperabilitatea pe mare. În cadrul Sea
Shield 2019 vor participa aproximativ 2.300
de militari, 21 de nave, 10 avioane de luptă şi
un submarin. Printre ţările care se antrenează

în Marea Neagră se numără Bulgaria, Grecia,
Spania, Turcia, Statele Unite şi Ucraina, în
calitate de partener NATO.

RAPORTUL ANUAL AL ŞEFULUI NATO
NATO şi-a intensificat prezenţa în zona

Mării Negre în 2018, ca parte a
responsabilităţii alianţei de a răspunde
schimbărilor din mediul securităţii şi de a
descuraja conflictul, se arată în raportul anual
al secretarului general Jens Stoltenberg.

Unul dintre centrele de instruire a forţelor
terestre ale Alianţei se află în România, iar
noile măsuri pe mare şi în aer au dus la o
creştere substanţială a activităţii NATO în
regiune. Printre acestea se numără creşterea
prezenţei Forţelor Navale NATO în Marea
Neagră şi intensificarea cooperării în
instruirea forţelor aeriene.

În 2018, navele membrilor NATO au fost
prezente în Marea Neagră timp de 120 de
zile, faţă de cele 80 de zile pe care le-au
petrecut în 2017.

Unul dintre cele mai mari
exerciţii multinaţionale 

NATO Sea Shield
2019, coordonat
de România, în
Marea Neagră

Asociaţia „21
Decembrie 1989”
solicită demisia
procurorului general şi
ca acesta să prezinte
scuze public
preşedintelui şi tuturor
românilor după ce, în
spaţiul public, au
apărut informaţii
potrivit cărora un
procuror din Alba pe
nume Augustin Lazăr
ar fi refuzat să
elibereze un disident
anticomunist.

"În urma dezvăluirilor din media
din 31.03.2019, Asociaţia „21
Decembrie 1989 ” solicită imperativ
demisia Procurorului General Augustin
Lazăr. Totodată, solicităm ca Augustin
Lazăr să prezinte scuze public
Preşedintelui României, Domnului

Klaus Iohannis, şi tuturor românilor",
se arată într-o informare a Consiliului
Director al Asociaţiei „ 21 Decembrie
1989 ”, postată pe pagina de
Facebook.

Reacţia Asociaţiei „21 Decembrie
1989” vine după ce Lumea Justiţiei a
publicat documente care ar arăta că
un procuror din judeţul Alba, pe

numele său Augustin
Lazăr, a refuzat în două
rânduri să elibereze un
disident anticomunist,
acest lucru întâmplându-
se la mijlocul anilor '80.

Potrivit sursei citate,
numele procurorului din
acest caz este identic cu
cel al actualului procuror
general al Romaniei, iar
cazul se petrecea la
Penitenciarul Aiud din
judeţul Alba, judeţ din care
provine şi actualul

procuror general. Jurnaliştii de la
Lumea Justiţiei precizează că nu ştiu
dacă procurorul din această cauză
este unul şi acelaşi cu actualul
procuror general, Augustin Lazăr.

Solicitat să comenteze aceste
afirmaţii, actualul procuror general le-a
catalogat, luni, ca fiind manipulări.

Pentru că ar fi refuzat eliberarea unui disident anticomunist

Nu se preconizează eliminarea polițelor pe o lună

Piața asigurărilor nu
renunță la RCA pe-o lună

„21 Decembrie 1989“ cere 
demisia procurorului general Augustin Lazăr 

Piața RCA este în proces de
consolidare și necesită unele
ajustări, dar nu de sistem; în acest
context, nu se preconizează
eliminarea polițelor pe o lună, nu se
are în vedere zonarea teritoriului
după riscuri (deoarece mașinile
circulă prin toate zonele de risc) și
nu se are în vedere trecerea
asigurării pe persoană (ea vă
rămâne încheiată pentru o mașină
anume), a declarat, pentru Telegraf
Constanța, oficialul Autorității de
Supraveghere Financiară (ASF)
Cristian Roșu. Reacția vine după ce,
în week-end, președintele Consiliului
Concurenței (CC), Bogdan Chirițoiu,
a spus că introducerea RCA pe o
lună a fost o eroare, întrucât
reînnoirea lor nu se face automat și,
în acest fel, gradul de acoperire a
poliței a scăzut. Iată și replica ASF -
„Referitor la gradul de cuprindere în
RCA, el este de peste 90% pentru
vehiculele care circulă în mod
constant pe drumurile publice. Acel

procent de aproximativ 75% este
format din parcul rece (nedeplasabil)
aflat încă în evidențele scriptice,
precum și din remorcile care nu
circulă tot timpul atașate de un
vehicul. Nu trebuie uitate nici
motocicletele care au o circulație
sezonieră. Evident că toate
propunerile de modificare legislativă
pe care le vom iniția vor fi supuse
unei analize si consultări publice.
Așteptăm atunci opiniile
argumentate ale tuturor celor
interesați, inclusiv de la Consiliul
Concurenței. În acest moment nu
lucrăm împreună la nicio propunere
de modificare legislativă, iar în
situația când anumite temeri și
semnale există, ele ar trebui
discutate cu specialiștii înainte de a
le promova în spațiul public“. De
cealaltă parte, Chirițoiu a notat că,
într-adevăr, piața RCA arată mult
mai bine decât în 2017 - „Acum ne
obligă oricum Uniunea Europeană
să facem câteva schimbări şi atunci

am spus că este o ocazie bună să
corectăm ceea ce ne-a scăpat acum
doi - trei ani. Şi o eroare cred că a
fost faptul că am introdus poliţele de
o lună.Uneori e tentant să faci o
poliţă pe o lună, plăteşti ceva mai
puţin pentru luna aia, dar reînnoirea
poliţelor nu e automată şi, în felul
acesta, scade gradul de acoperire“.
El a explicat că acoperirea RCA are
impact asupra preţului poliţei -
„Astfel, accidentele generează nişte
pierderi şi, pentru ca poliţa RCA să
fie cât mai mică, este nevoie să
coste cât mai puţin reparaţiile şi să
împărţim costurile la câţi mai mulţi
oameni. În cazul în care scade
numărul clienţilor care plătesc RCA,
costul reparaţiilor se împarte la mai
puţini şi deci poliţa va fi mai scumpă.
Şeful CC a mai spus că instituţia pe
care o conduce a demarat o anchetă
în piaţa service-urilor în urmă cu un
an, care va fi gata peste câteva luni.
Paul NĂSĂUDEANU
paul.nasaudeanu@telegrafonline.ro

Structura sistemului de
învățământ, modificată. Clasa

pregătitoare devine Clasa I

Structura sistemului de învățământ va fi
modificată, potrivit propunerii făcute de ministrul
Educației Ecaterina Andronescu. Prima
schimbare va fi redenumirea clasei pregătitoare.
Aceasta se va numi ”clasa întâi”. Schema
prezentată ca propunere de ministrul Educației
arată că nu va mai exista o clasă pregătitoare, ci
elevii intră direct, de la grădiniță, în clasa întâi, la
vârsta de 6 ani. Clasele din ciclul primar clasic vor
fi I-III, urmând ca la clasa a IV-a elevii să aibă în
continuare învățător, dar și profesori.Evaluările
Naționale noi sunt propuse să aibă loc la clasa a
III-a (actuala clasă a II-a) și la clasa a VI-a
(actuala clasă a V-a). În prezent Evaluările
Naționale au loc la clasele a II-a, a IV-a și a VI-a.
Clasa a IX-a trece la gimnaziu, prin redenumirea
claselor, iar o altă noutate ar fi apariția unui
consilier de carieră în schema de la clasele VII-IX.
Evaluarea Națională de la clasa a VIII-a va deveni
Evaluarea Națională de la clasa a IX-a. 


